
Interní sdělení (úkoly z veřejných setkání) 22000696

Jméno: E-mail:

Radoslava Úředníčková RadoslavaUrednickova@zlin.eu

Útvar: Telefon:

Odbor městské zeleně 577630961

Popis interního sdělení

Předmět:

Ukol č. B9/22/12245 z veřejné besedy s občany v m. č. Vršava, Burešov ze dne 11.5.2022

Popis:

Stížnost na častý výskyt prasat v podzimních měsících v m. č. Vršava.
Zástavba v lokalitě Vršava je ze dvou stran obklopena lesním komplexem a bezprostředně sousedí s honitbou 
Vršava. Zvěř tak nemá žádné „nárazníkové pásmo“ a přímo vychází do zástavby. Ochrana území např. pachovými 
ohradníky je bezpředmětná. Pokud se černá zvěř z nějakého důvodu rozhodne k migraci, tak je žádné pachové 
ohradníky nezastaví. Tato skutečnost se již mnohokrát prokázala i za afrického moru prasat. Pachové ohradníky 
v oblasti kolem hřiště instaluje pan Javořík, myslivecký hospodář honitby Vršava, ač tuto povinnost ze zákona 
nemá. Zástavba statutárního města Zlína přímo přechází do lesních pozemků na úseku několika desítek kilometrů. 
Vytvořit a udržovat pachové ohradníky na jakémkoliv úseku je finančně a časově náročné s nejistým a 
neměřitelným výsledkem, nehledě na obtěžující zápach spíše pro lidi než pro černou zvěř. Tuto povinnost ze 
zákona o myslivosti nikdo nemá, neboť se jedná o nehonební pozemky.  Nejlepší ochrannou a prevencí tak 
zůstává lov a to lov střelnou zbraní. Proto bylo vydáno povolení lovu na nehonebním pozemku za pistolovou 
střelnicí nad Kauflandem a na venčící loučce (pozemky statutárního města) pro uživatele nejbližší honitby tj. 
Vršava. Nelze vydat povolení lovu např. na ulici, komunikaci atd. ani samotný lovec by nepodstoupil riziko jiné 
než bezpečné střelby. Vidět ještě neznamená bezpečně ulovit. Další navazující lokalitou kde bylo vydáno povolení 
lovu na nehonebních pozemcích pro nejbližší honitbu Mladcová-Paseky je okolí Zikmundovi vily, kde se černá zvěř 
také častěji vyskytuje.
Honitba Vršava pořádala dne 28.10.2022 od 8 hod. do 12 hod. společný lov na černou zvěř v této lokalitě hned za 
zástavbou. Z pohledu lovu nebyla úspěšná, neboť v celé lokalitě od zástavby Horní Vršava až po cestu (útulek) se 
nevyskytovalo jediné prase a ani v další leči za cestou. Takže prasata jsou přes den v mnohem větší vzdálenosti 
než se myslí a v noci docházejí.  Myslivci ocenili spolupráci s Městskou policií, která v letech minulých 
nefungovala. Další společná akce v honitbě Vršava bude následovat podle počasí a intenzity výskytu.
 
 
 

Zadavatel

Vyjádření:

Divoký Ivo (vedoucí odboru) Schvaluji

Garanti

1. Čížek Michal (náměstek primátora)

Vyjádření: Datum, podpis:

Zpracováno 10. 11. 2022, Michal Čížek
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